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LAKI SISAASIOIDEN RAHASTOISTA

Monikulttuurijiirjestrijen yhteistyciverkosto, Moniheli ry, ofl vuonna 2010 perustettu, tiillti hetkellii
63 monikulttuurijfiestdn yhteistyciverkosto. Monihelin jiisenjiirjestcit edustavat liki 40 eri
kansallisuutta. Moniheli ariaa pyydetysti lausunnon hallituksen esitykseksi eduskunnalle lakiin
sisiiasioiden rahastosta.

Moniheli-verkoston tiirkein tehtava on paitsi j[senjiirjestcijen toiminnan tukeminen myris
monikulttuurisen iiiinen kuuluviin saaminen suomalaisessa yhteiskunnassa. Edunvalvontaty<itii
tehdtiiin osallistumalla aktiivisesti yhteiskunnalliseen keskusteluun, osallistumalla erilaisiin
edustuksellisiin elimiin ja tekemiilla tiiviisti yhteisty<ita mahdollisimman laajasti
maahanmuuttokentiillii toimivien tahojen kanssa. Keskeinen osa yhteisty<iverkoston toimintaa on
parin viime vuoden aikana ollut Kotouttamisrahaston rahoituksella toteutettu iCount -hanke, joka on
pyrkinyt aktivoimaan maahan muuttaneiden henkildiden yhteiskunnallista osallistumista,
levitttimti:in tietoa erilaisista kansalaisvaikuttamisen mahdollisuuksista ja edistiimiiiin
piiiitdksentekij 6 iden j a maahan muuttaneiden viil i stti vuoropuhe lua.

iCount -hanke on saanut rahoituksen (75%) EU:n Kotouttamisrahastosta, Sisiiministeririn kautta (6.-
12.2012 & 1.2013-6.2014). Lausunnon antajalla on niiin ollen kiiyttinnrin kokemusta sisiiasioiden
rahaston rahoituksen kiiytdstii.

Moniheli ry haluaa kiinnittaa huomiota seuraaviin seikkoihin uutta sisiiasioiden rahastoja koskevaa
lakia valmisteltaessa:

l. Rahastojen hallinnoinnista ja valvonnasta Suomessa on vastannut

Sisiiministeri<in asettama tyciryhmii. Katsomme, ettiijatkossakin jfiest<ijen
osallisuus sisiiasioiden rahastojen hallinnossa tulee siiilytt[zi viihintiiiinkin
nykyisellii tasollaan. On ensiarvoisen tiirkeaa, etta rahastoja hy<idyntiivrit
j rirj e strit piiiiseviit vaikuttamaan rahastoj en hal I intoon.

2. Rahastojen nykyinen hallinnointi on koettu kovin raskaaksi ja
monimutkaiseksi ja tietyiltii osin jopa varoja tuhlaavaksi. Toivomme, etta

hal I intoa kevennetiiiin j a samal la sal I itaan eri lai sia toteuttami stapoj a,

perustellusti. Tiimiin piiiviin vaatimusten mukaista ei ole my<lskiiiin se, ettd

kaikki dokumentit tulee tulostaa paperille. Siihkciinen raportointi ja arkistointi



3.

tulisi mielestiimme ottaa nykyisen raportointijtirjestelmiin rinnalle. Toivomme

myd s hakuvaihee ssa siihk<i i sen j iirj estelmiin hyviiksikiiyttria. S amalla

toivomme vuosittaisesta ohjelmarakenteesta luopumista; tiilldin
mahdollistetaan erilaisten hankekokonaisuuksien mielekkdiimpi toteutus.

Uudessa laissa kaavaillaan hankkeesta aiheutuneiden kustannusten

korvaamista hanketoimijalle suhteessa saavutettuihin tuloksiin. Tiimii on

mielestiimme hyvii liihtdkohta, se j iintevd ittiiii varmasti hankkeiden

tavoitteidenmukaista toimintaa.

Samassa yhteydessii mainitaan kustannusten korvaamisesta jiilkikiiteen, mikti

on pienten toimijoiden kyseessii ollessa erittiiin kyseenalaista: pienillii

toimijoilla ei useinkaan ole tarvittavaa puskurirahastoa kenties kuukausienkin

toiminnalle,yaantoimintaraha pitiiisi aina saada etukiiteen, ainakin osittain.

Hanketoimija voisi my<ihemmin palauttaa sen osuuden varoista, jolta osin

tavoitteet eiviit ole tiilttyneet.

Uudessa ohjeistuksessa mainitaan myris maahanmuuttajien jErjest<it erikseen

mahdollisina tuen hakij oina pienemmiin omavastuuosuuden mydtii.

Piiiisiiiintriisesti omavastuuosuuden pieneneminen on hyvii asia ja kannustaa

varmasti uusia hakijoita ja uusia ideoita tuen piirin. Katsomme kuitenkin, etta

ministeri<jn tulisi samassa yhteydessii huolehtia hakij atahon riifiAvAsta

osaamisesta ja resursseista ennen rahoituksen mycintiimistii. Pienet yhdistykset

eiviit viilttiimiittii hakiessaan ymmiirrti hankkeiden hallinnoinnin vaatimuksia.

Pyk?iliissii 7 puhutaan yhteisty<istii keskeisten viranomaistahojen ja muiden

tahojen kanssa. Katsomme, ettA yhteistyrin tulisi sisiiltiiii yhteistyti mytis eri

hankkeiden kesken; hankkeissa ja hanketoimijoilla olevaa osaamista ja yhteisiA

intressejii tulisi rohkaista yhteistycihrin, yhteisiin koulutuksiin ja tilaisuuksiin.

Mielekkiiiin, kenties ministeri<in tukeman hankkeiden viilisen yhteistydn turvin

saadaan varmasti enemmiin irti kustakin hankkeesta, viiltetEitin piiiillekkiiiset

toiminnot ja saadaan uutta niik<ikulmaa kuhunkin toimintaan.

Ehdotuksessa puhutaan yksikk<ikustannushinnan kiiytttirinotosta. Ehdotus on

piiiipiirteiss adn hyv ii ja kannatettava, mutta yksikkdkustannushintaa

miiziriteltiiess?i tulisi huomioida tietyt erityispiirteet, kuten esimerkiksi tulkkien

ktiytrin tarpeellisuus tai muut vastaavat.

Esityksessii ei mainita mitazin uuteen lakiin siirr)'tttiessii meneilliilin olevien

hankkeiden hallinnoinnin muutoksista. Toivomme, ettii hankkeiden

hal I innointi si irtyy uuteen j lirj este lmiiiin mahdolli simman selkeiisti j a

yhteniiisesti. Tavoitteena tulee olla sellaisen tilanteen viilttiiminen, jossa osa

hankkeista noudattaa uutta jiirjestelmiiii, osan vielii ollessa vanhan jarjestelmiin

mukaisia.
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Lisiiksi Moniheli toivoo, ettii my<is hallintoviranomaisia tulevat koskemaan

samanlaiset aikasiiiid<ikset kuin hanketoimijoita esimerkiksi haettaessa muutoksia

hankkeisiin tai vaikkapa viiliraportoinnin yhteydessti. Useamman kuukauden

odotusaika piiEtdsten kohdalla on kohtuuton suhteutettuna hanketoimijoilta
vaadittuihin aikatauluihin.
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